

Title (en)

Fixing element to hold plinth mouldings on walls.

Title (de)

Halteelement zur Befestigung von Sockelleisten an Wänden.

Title (fr)

Eléments de fixation pour rattacher des bordures de plinthes à des murs.

Publication

EP 0652342 A2 19950510 (DE)

Application

EP 94116378 A 19941018

Priority

DE 4338189 A 19931109

Abstract (en)

The present retaining element serves for the releasable fastening of skirting boards (9) on walls (10). It comprises a wall plate (1), which can be screwed pivotably on the wall (10), and a vertical leg (4) which projects at right angles from the wall plate (1). Said leg (4) has a cutout (5) which is open towards the border of the leg (4), widens somewhat as it becomes deeper and in which a resilient clamp (6) with two resiliently compressible legs (11) can be latched. In order to ensure particularly good abutment of the skirting board (9) on the floor (17), the wall plate (1) is provided with a supporting leg (7) which is integrally formed on approximately at right angles beneath the screw hole (2) and exhibits a supporting lug (8) which bears resiliently on the floor (17). <IMAGE>

Abstract (de)

Das vorliegende Halteelement dient zur lösbareren Befestigung von Sockelleisten (9) an Wänden (10). Es besteht aus einer an der Wand (10) schwenkbar ausschraubbaren Wandplatte (1) sowie einem von der Wandplatte (1) rechtwinklig abstehenden, vertikalen Schenkel (4). Dieser weist eine zum Rand des Schenkels (4) hin offene, in die Tiefe sich etwas erweiternde Aussparung (5) auf, in welcher eine Federklammer (6) mit zwei federnd zusammendrückbaren Schenkeln (11) einrastbar ist. Um eine besonders gute Auflage der Sockelleiste (9) auf dem Boden (17) zu gewährleisten, ist die Wandplatte (1) mit einem unterhalb des Verschraubungsloches (2) etwa rechtwinklig angeformten Stützschinkel (7) versehen, der einen auf dem Boden (17) federnd aufliegenden Stützlappen (8) aufweist. <IMAGE>

IPC 1-7

E04F 19/04

IPC 8 full level

E04F 19/04 (2006.01)

CPC (source: EP)

E04F 19/0463 (2013.01)

Cited by

US6643987B2

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0652342 A2 19950510; EP 0652342 A3 19960904; DE 4338189 A1 19950511

DOCDB simple family (application)

EP 94116378 A 19941018; DE 4338189 A 19931109